
14.5.10
פגישת מזכירות והנהלה משקית

נוכחים: יחיעם, ריקי, לילי, רונן, יגאל, עודד, תמיר, אפרת, אבי, זיו, חמוטל, בלהה, שמעון, אמנון, דני

חסרים: אליז, שלומית, בועז

הדיון סביב העובדה כי התקציב לא עבר.

זיו: פותח את הדיון- המטרה לראות איך מתמודדים עם העובדה כי התקציב לא עבר.
תמיר: בלתי אפשרי להמשיך ללא תקציב.

יחיעם: ההנהגה צריכה לקחת החלטות קשות ולא פופוליסטיות.
חמוטל: מדובר  על שנת מעבר ולכן המעבר הוא גם בהעברת סכום משמעותי מהעסקים לקהילה וגם

שינוי בסבסודים בקהילה או לגבות את הסכום היורד מהסבסוד מהמס האחיד של החברים, שחברים אל
רצו שיעלה מסיבות ברורות.

יגאל: לא הגביע נגד התקציב עקב לוח הזמנים. הקהילה היא בעל הבית של העסקים. אושרו מיליון 750
אש"ח. מציע להעביר סכום נוסף לקהילה. יש בעיה של חצי מיליון שקל.

אמנון: אין דרך אחרת להעביר תקציב אלא בדמוקרטיה. הציבור לא הבין את כל נושא התקציב. סיבת
הכישלון נובע מכעס. אלה שטלפנו הם אלה שכועסים על המערכת או כאלה שרואים את מבטם הצר
סביב נושא שמשמעותי להם. נושא נוסף הוא סביב המשרות של נושאי התפקידים שלא היו תשובות

ברורות בכל שיחות הקיבוץ שהיו. אנשים לא הבינו את המשמעות של כל התהליכים ביחד שיוך הון,
שיוך דירות ובריאות. אולי כדאי גם לקדם את הדיון על הבונוס של 2009. אין לי תשובה איך להסביר

טוב יותר.
צריך לעשות שיחה בנוגע לעתיד חדר אוכל.

צריך לפנות לאנשים שהיו חזק נגד ולדבר איתם ולהסביר להם.
אפרת:  חשבתי בתחילה שהיה מדובר בהצבעת מחאה אך ככל שחשבתי אני חושבת שכל אחד הצביע

מהמקום הפרטי שלו. נדמה לי כי אנשים לא מבינים שאם יש להם יותר כסף הם גם יכולים לשלם יותר.
לחלק מהציבור לא ברור שהשכר הוא כדי לחיות ולשם על חייהם.  נושא מקורות הקהילה הוא בעייתי כי

אין לקהילה מקורות חוץ מהמיסים. אולי להעביר את הנדל"ן העסקי למקורות הקהילה.
חושבת שצריך לתת תשובות לציבור.

לילי: מתחברת למה שאפרת אומרת. אם לקהילה יהיה עוד מקור מימון נוסף. אם מעלים מיסים אני גם
מצפה לקבל יותר. העברת הנדל"ן לקהילה ינטרל חלק מהמאבקים החברתיים. הקטע ההסברתי בתקציב

הוא מאוד חשוב חלק גדול מהאנשים מונע מפחד. אנשים חושבים רק על עצמם ולא על הקהילה וזה
לדעתי מחשש ופחד. צריך להסביר עוד ועוד. מייחסת את זה לעיתוי ולזמן. יש המון שינויים שקורים.

צריך להתייחס בסבלנות לציבור.
ריקי: ישנם הרבה אנשים שרוצים את החדש אך רוצים גם את הקיבוץ הישן. אי אפשר לרצות את החדש

והישן יחד. אני לא רואה את מי שחתום על העצומות מגיע לשיחת קיבוץ.
דני: בשנה שנתיים אחרונות עברנו המון שינויים. ישנו בעיר שישים שנה ותוך מספר שנים החלטנו המון

דברים. ההחלטה הראשונה היא האם יש חדר אוכל- הקהילה צריכה לעשות משהו בפועל צריך לבדוק
האם הקהילה רוצה חדר אוכל.

חושב שהציבור יכול להבין שאין ויכול לחבר אותו למהלך.
חושב שצריך להוסיף משהו השנה מהעסקים.

חמוטל: צריך מחד להוביל מהלך הנהגתי שאומר מה הכיוון והכיוון הוא הכיוון שהובלנו ומנגד לפנות אל
הציבור בחוגי בית כיוון שהציבור עבר מספר שינויים משמעותיים ולהקשיב לו ולהסביר את התמונה

הכללית של שילוב כל המהלכים.
יגאל: מציע לכנס צוות קטן שידון בעניין.

רונן: יש לי בעיה ללכת לעסקים ולקחת עוד חצי מיליון ₪ אך אני לא רואה ברירה אחרת. הציבור רוצה
שיהיה איזהו שינוי מבבנה שיוך הון כך שהציבור יראה שיש לקהילה בכפר מנחם מקור מעסקיה



שמאפשר את השיתופיות משהו ששייך לקהילה ושייך למי שחי כאן באותו רגע. אנחנו בצומת ואנחנו לא
יודעים לאן הולכים עם מה שיש לנו ביד.

זיו: מסכים עם יגאל שהצעד האופרטיבי צריך יהיה להכין הצעה חדשה באופן מהיר ואופרטיבי כדי
לקיים תקציב.    הפורום הזה צריך לקחת מנהיגות ולהוביל את הקיבוץ להגיע לרזולציה הרבה יותר

גדולה מבחינת ההסבר לציבור.
בתחילת שנות האלפיים נחתמה עסקת חבילה  של הפרנסות שיוך הון ושיוך דירות. לקיחת כסף

מהעסקים אומר לקחת כסף מאנשים שחיו פה בעבר. דור הבינים נהנה ממשכורות ופנסיות גבוהות.
בשלב המימוש יש בעיה.

צריך להקים צוות משותף שיכין תקציב.
הצוות של הנההלה משקית ומזכירות צריך לעבוד כדי לעבוד בשביל זה.

תמיר: מתנגד לאמירה  של דני של השלמת התקציב מהעסקים. זה לא מוסרי. השכרות העיסקיות עברו
לתקופה לקהילה.

חושב שהשיחות צריכות להיות יותר מנוהלות. לציבור צריך להיות ברור שיש משק סגור שירותים
שהקיבוץ מממן. אם הקהילה משלמת על סבסוד מיליון ₪ היא צריכה מקור למיליון הזה. סבסודים

צריכים לבוא מהמס האחיד.
רונן: אנחנו מדברים היום על חד"א וכביסה אם אנחנו רואים בחדר אוכל ערך חברתי אז צריך לסבסד

אותו לא רק מהמס אלא ממקורות אחרים.
תמיר: אם התקציב לא יעבור צריך לחזור למס רשת הבטחון.

אבי: הצוות צריך להתכנס מיידית. אנחנו גם חלק מהציבור אך אחרי הכל כל אחד צריך לזכרו שהוא
מציג של גוף ציבורי ואנחנו לא מלאנו את תפקדנו כהלכה ולואקום נכנסות קבוצות אינטרסים.

  תתקיים פגישה נוספת ב-23 לחודש של כל הפורום הזה. הצוות המצומצם יביא לפורום הרחב הצעה.
הוקם תת צוות, מפגש ב-23 לכל הפורום המכובד. תמיר ינסח מכתב לציבור.

רשמה: חמוטל

שמעון, דני, רונן, יגאל, אמנון

 


